
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 19. juli 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 1535 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Karina Adsbøl (DF).  

 

Spørgsmål nr. 1535:  

”Vil ministeren kommenterer på artiklen »Valdemar ikke få ny, banebrydende medi-

cin« påwww.BT.dk den 17. juli 2021 og redegøre for, om det er rimeligt, at Valdemar 

ikke kan få medicinen, når det er lægens anbefaling?” 

 

Svar: 

I mit svar af 2. september 2021 oplyste jeg, at ”Det er regionerne, der i sidste ende 

afgør, hvorvidt og under hvilke omstændigheder et lægemiddel skal godkendes til 

brug”. Dette er en upræcis formulering, hvilket jeg gerne vil præcisere: 

 

Det er Medicinrådet, et uafhængigt råd under Danske Regioner, der vurderer hvor-

vidt nye lægemidler kan anbefales som standardbehandling på de danske sygehuse. 

Det er ligeledes i regionalt regi, at det besluttes, hvorvidt enkelte patienter skal mod-

tage behandling, som ikke er standardbehandling. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Lin Krarup 
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